
PROTOKÓŁ NR 0052/XXII/09 
 
 

Z SESJI RADY GMINY MIŁORADZ 
 
 
 

z dnia 6 marca 2009 roku 
 

UCHWAŁA NR XXII/169/09 
UCHWAŁA NR XXII/170/09 
UCHWAŁA NR XXII/171/09 
UCHWAŁA NR XXII/172/09 
UCHWAŁA NR XXII/173/09 
UCHWAŁA NR XXII/174/09 
UCHWAŁA NR XXII/175/09 
UCHWAŁA NR XXII/176/09 
UCHWAŁA NR XXII/177/09 
UCHWAŁA NR XXII/178/09 
UCHWAŁA NR XXII/179/09 
UCHWAŁA NR XXII/180/09 
UCHWAŁA NR XXII/181/09 
UCHWAŁA NR XXII/182/09 
UCHWAŁA NR XXII/183/09 
UCHWAŁA NR XXII/184/09 
UCHWAŁA NR XXII/185/09 
UCHWAŁA NR XXII/186/09 
UCHWAŁA NR XXII/187/09 
UCHWAŁA NR XXII/188/09 
UCHWAŁA NR XXII/189/09 
UCHWAŁA NR XXII/190/09 
UCHWAŁA NR XXII/191/09 
UCHWAŁA NR XXII/192/09 
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Proponowany porządek posiedzenia: 
1.  Otwarcie obrad. 
2.  Stwierdzenie prawomocności. 
3.  Przyjęcie porządku obrad. 
4.  Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji XX i XXI. 
5.  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
6.  Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 
7.  Zapytania i interpelacje. 
8.  Uchwały: 

a.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Rady 
Gminy Miłoradz i Komisji Stałych na 2009 roku. 

b.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa 
Bystrze. 

c.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa 
Gnojewo. 

d.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa 
Kończewice. 

e.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa 
Mątowy Małe. 

f.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa 
Mątowy Wielkie. 

g.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa 
Miłoradz. 

h.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa 
Pogorzała Wieś. 

i.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa 
Stara Kościelnica. 

j.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa 
Stara Wisła.  

k.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Bystrze. 

l.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Gnojewo. 

m.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Kończewice. 

n.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Mątowy Małe. 

o.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Mątowy Wielkie. 

p.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Miłoradz. 

q.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Pogorzała Wieś. 
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r.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Stara Kościelnica. 

s.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Stara Wisła. 

t.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zamiany numeru działki 34/2 o 
powierzchni ogólnej 0,2800 ha na numer działki 34/1 o powierzchni 
ogólnej 0,1300 ha połoŜonych w Miłoradzu oraz wydzielenia nowej działki 
z działki numer 34/2, która w wyniku podziału geodezyjnego osiągnie 
powierzchnię 0,1500 ha celem przekazania jej w równych udziałach dla 
właścicieli działki nr 34/1. 

u.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie ustalenie wysokości diet dla 
sołtysów Gminy Miłoradz. 

v.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr 
XVI/115/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 29 marca 2008r. w sprawie 
wprowadzenia zasad odpłatności za korzystanie z przedszkola. 

w.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego 
wynagrodzenia. 

x.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 
rok 2009 (zmiana I). 

y.  Nr XXII/ /09  - podjęcie uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały 
Nr XX/167/08 z dnia 20 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budŜetu 
Gminy Miłoradz na rok 2009 (zmiana I). 

9.    Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
10.  Wolne wnioski i oświadczenia. 
11.   Zakończenie obrad. 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska otworzyła XXII Sesję Rady Gminy Miłoradz. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska powitała przybyłych Radnych, Wójta Gminy, Sołtysów i pracowników 
urzędu (listy obecności stanowią załącznik Nr 1 i 2 do protokołu), stwierdziła na 
podstawie listy obecności radnych prawomocność obrad – na stan 15 radnych 
udział w posiedzeniu bierze 12 radnych. 
 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska odczytała porządek obrad XXII Sesji, następnie zapytała, kto z radnych 
ma uwagi do porządku obrad. 
Uwag nie wniesiono. 
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Porządek obrad XXII Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym 
został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zwróciła się do Radnych, czy wnoszą uwagi do protokołu z XX Sesji.  
Uwag nie wniesiono. 
 
Protokół z XX Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został 
przyj ęty jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska zwróciła się do Radnych, czy wnoszą uwagi do protokołu z poprzedniej  
XXI Sesji.  
Uwag nie wniesiono. 
 
Protokół z XXI Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu jawnym został 
przyj ęty jednogłośnie. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poinformowała radnych, Ŝe w okresie między sesjami uczestniczyła 
dnia 5 stycznia w spotkaniu z Księdzem Dziekanem dr Ryszardem Milewskim i 
Księdzem Markiem Dudą w sprawie wypracowania programu dotacji na 
ratowanie zabytków w kościołach naszej gminy. 
Dnia 31 stycznia uczestniczyła w zebraniu straŜaków OSP Miłoradz, na którym 
podsumowano działalność w 2008r.  
Ponadto 14 lutego odbyło się wspólne posiedzenie komisji Rady Gminy 
Miłoradz, której tematem było wypracowanie wspólnego działania w programie 
Odnowy Wsi Pomorskiej. 
Dnia 27 lutego w Gminie Malbork odbyło się uroczyste poświęcenie samochodu 
przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych, który został pozyskany 
z funduszy PFRON. 
Na obrady przybył Radny Pan Władysław Strąk. 
 
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński przedstawił informację o swojej 
działalności i realizacji zadań w okresie między sesjami.  
Poinformował, Ŝe w okresie Świat BoŜego Narodzenia i Noworocznym 
uczestniczył w spotkaniach zorganizowanych z tego tytułu na róŜnych 
szczeblach. 
Stwierdził, Ŝe wniosek na remont drogi powiatowej od skrzyŜowania z drogą 
krajową nr 22 do Miłoradza został bardzo wysoko oceniony i uplasował się na 
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pozycji nr 2. Ponadto stwierdził, Ŝe starostwo otrzymało bardzo wysoką dotację 
na to zadanie i nasz udział będzie ponownie negocjowany ze starostą.  
Poinformował, Ŝe na spotkaniach z wójtami i burmistrzami jest omawiany temat 
Centrum Zarządzania Kryzysowego. Starostwo oczekiwało od gmin 
współfinansowania w wysokości 8 tys. zł rocznie. Po negocjacjach ta kwota 
została zmniejszona do 5 tys. zł.  
Uczestniczył 19 stycznia w spotkaniu z Wojewodą Pomorskim, na którym 
poprosił o interwencję w sprawie pozyskania budynku po byłej poczcie w 
Miłoradzu, wyjaśnienia własności terenów po byłej wąskotorówce oraz w 
sprawie odprowadzania ścieków do oczyszczalni w Malborku. 
Dnia 21 stycznia w rozmowach z firmą EPA uzgodniono, Ŝe firma będzie 
przekazywać dotację w wysokości 50 tys. zł rocznie dla stowarzyszenia 
sportowego DELTA na rzecz wspierania sportu. 
Poinformował, Ŝe została powołana komisja w składzie: dyrektorzy szkół, 
pracownik Urzędu Gminy i pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w celu wytypowania 40 osób, które otrzymają komputery. 
Ponadto odbyło się spotkanie z profesorem Hermanem z Uniwersytetu 
Toruńskiego, który poinformował, Ŝe w 2009 roku zostanie wyremontowana 
kapliczka w Gnojewie. My jesteśmy zobowiązani do zabezpieczenia 
rusztowania i noclegów na czas remontu. Ponadto rozmawiano na temat 
ossorium w Bystrzu. Fundacja zobowiązała się, Ŝe nam pomoŜe w restauracji 
tego zabytku. 
Poinformował, Ŝe odbyły się spotkania podsumowujące działalność OSP w 
Miłoradzu i Kończewicach. 
Uczestniczył w spotkaniu z nowym zarządem Veolia Tczew, na którym 
poruszono temat braku kursów autobusów w dni wolne. Przewoźnik twierdzi, Ŝe 
te wymienione kursy są nieopłacalne, brak pasaŜerów. 
Stwierdził, Ŝe zostało zlecone przygotowanie wniosku na kanalizację Pogorzałej 
Wsi, firma za przygotowanie wniosku zaŜyczyła sobie 28 tys. zł. 
 
Ad. 7 
Radny Pan Wacław Podgórski poprosił o przyśpieszenie podjęcia decyzji w 
sprawie wyznaczenia miejsca do parkowania dla osoby niepełnosprawnej. 
Mieszkaniec złoŜył odpowiednie pismo miesiąc temu i do dnia dzisiejszego nie 
otrzymał Ŝadnej odpowiedzi. 
 
Radny Pan Arkadiusz Skorek zapytał się, czy w tym roku będą uzupełniane 
ubytki w nawierzchni w Gnojewie. Stan drogi jest katastrofalny. 
 
Sołtys Bystrza Pani Ewa Buniek Tönges poprosił o wyjaśnienie w sprawie 
stawek za wynajem świetlic – odczytała załącznik do zarządzenia Dyrektor 
Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu. 
Poprosiła o interwencję w sprawie wyłączeń krótkotrwałych prądu w sołectwie. 
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Poinformowała, Ŝe mieszkańcy twierdzą, Ŝe brak jest autobusów w dni wolne od 
pracy. 
Stwierdził, Ŝe droga do Państwa Chojnackich jest w bardzo złym stanie i naleŜy 
ją poprawić. 
Poprosiła o naprawę chodnika w okolicy Zakładu Rolnego. 
Poinformowała, Ŝe śmietniki w sołectwie są dziurawe, pojemnik na szkło nie 
jest opróŜniany, zagubiony pojemnik na śmieci znajduje się w okolicy posesji 
Państwa Kajzer. 
Stwierdziła, Ŝe mieszkańcy odśnieŜają chodniki przy swoich posesjach 
natomiast gmina przy swoich nie odśnieŜa. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski poprosił o interwencję w Zarządzie Dróg 
Powiatowych w sprawie bardzo złego stanu nawierzchni między Mątwami 
Wielkimi, a Mątwami Małymi.  
Ponadto poprosił aby zebrać pobocze w Mątwach Małych od kapliczki do Pana 
Sochaja, woda nie ma gdzie spływać i droga przypomina wielką rynnę. 
Zapytał się, czy planowany jest zakup tłucznia na drogi gminne. 
 
Sołtys Mątw Wielkich Pan Marian Kuta  poinformował, Ŝe mieszkańcy z 
pracy obecnej świetlicowej są zadowoleni, a otrzymali informację, Ŝe ma zostać 
zwolniona i przyjęta osoba, która kiedyś pracowała na świetlicy, ale z jej pracy 
nie byli zadowoleni. 
 
Sołtys Starej Kościelnicy Pan Krzysztof Topór poinformował, Ŝe zabrano z 
terenu sołectwa pojemniki do segregacji śmieci. 
 
Radna Pani Małgorzata Kielar poprosiła o wyjaśnienie w sprawie 
zgłoszonego wcześniej ograniczenia prędkości na kolonii Pogorzała Wieś. 
Poinformowała, Ŝe droga na Malbork przez Kraśniewo jest nieprzejezdna. 
W okresie letnim Veolia wycofuje autobus o 650, którym dojeŜdŜa młodzieŜ na 
praktyki w Malborku, poprosiła o interwencję w tej sprawie. 
Ponadto poprosiła o interwencję w sprawie zatrzymywania się samochodów 
cięŜarowych na poboczu, które jest rozjeŜdŜone, w kierunku na PGR. 
 
Radny Pan Stanisław Górczyński poprosił o ustawienie większej ilości 
pojemników do segregacji śmieci na terenie sołectwa Miłoradz. 
Rodzice dzieci, które dojeŜdŜają do szkoły skarŜą się na zły stan techniczny 
autobusu przewoźnika firmy Rydwan i proszą o interwencję. 
 
Sołtys Mątw małych Pani Wiesława Majkowska poprosiła o informację, czy 
będzie kontynuacja połoŜenia płyt yomba na drodze gminnej.  
Ponadto zapytała się, czy z rozebranego wału moŜna dobrowolnie brać ziemię. 
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Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pani Katarzyna Kostrzewa – 
Rzoska poprosiła Z-cę Przewodniczącego Rady Gminy Pana Ryszarda Bolka o 
prowadzenie dalszej części obrad. 
 
a. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Rady Gminy Miłoradz i 
Komisji Stałych na 2009 roku. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/169/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie przyjęcia planów pracy Rady Gminy Miłoradz i Komisji Stałych 
na 2009 roku w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
b. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Bystrze. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/170/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Bystrze w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
c. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Gnojewo. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/171/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Gnojewo w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
d. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Kończewice. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/172/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Kończewice w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
e. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Mątowy Małe. 
Uwag nie wniesiono. 
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Uchwała Nr XXII/173/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Mątowy Małe w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
f. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Mątowy Wielkie. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/174/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Mątowy Wielkie w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
g. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Miłoradz. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/175/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Miłoradz w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
h. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Pogorzała Wieś. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/176/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Pogorzała Wieś w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
i. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Stara Kościelnica. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/177/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Stara Kościelnica w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
j. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Stara Wisła. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/178/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Stara Wisła w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
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k. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Bystrze. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/179/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Bystrze w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
l. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Gnojewo. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/180/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Gnojewo w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
m. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Kończewice. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/181/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Kończewice w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
n. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Mątowy 
Małe. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/182/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Mątowy Małe w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
o. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Mątowy 
Wielkie. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/183/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Mątowy Wielkie w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
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p. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Miłoradz. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/184/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Miłoradz w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
q. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 
Pogorzała Wieś. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/185/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Pogorzała Wieś w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
r. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Stara 
Kościelnica. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/186/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Stara Kościelnica w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
s. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Stara 
Wisła. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/187/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Stara Wisła w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
t. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zamiany numeru działki 34/2 o powierzchni ogólnej 
0,2800 ha na numer działki 34/1 o powierzchni ogólnej 0,1300 ha połoŜonych w 
Miłoradzu oraz wydzielenia nowej działki z działki numer 34/2, która w wyniku 
podziału geodezyjnego osiągnie powierzchnię 0,1500 ha celem przekazania jej 
w równych udziałach dla właścicieli działki nr 34/1. 
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Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński wyjaśnił, Ŝe projekt wyŜej wymienionej 
uchwały jest potrzebny do sprostowania aktu notarialnego, który był 
sporządzony ponad 10 lat temu. Błędnie wpisano numery działek. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/188/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie zamiany numeru działki 34/2 o powierzchni ogólnej 0,2800 ha na 
numer działki 34/1 o powierzchni ogólnej 0,1300 ha połoŜonych w 
Miłoradzu oraz wydzielenia nowej działki z działki numer 34/2, która w 
wyniku podziału geodezyjnego osiągnie powierzchnię 0,1500 ha celem 
przekazania jej w równych udziałach dla właścicieli działki nr 34/1 w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
u. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie ustalenie wysokości diet dla sołtysów Gminy 
Miłoradz. 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/189/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie ustalenie wysokości diet dla sołtysów Gminy Miłoradz w 
głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
v. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany do Uchwały Nr XVI/115/08 Rady Gminy 
Miłoradz z dnia 29 marca 2008r. w sprawie wprowadzenia zasad odpłatności za 
korzystanie z przedszkola. 
 
Radna Pani Renata Olszewska złoŜyła wniosek formalny o skierowanie 
projektu uchwały do prac w Komisji Społecznej. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek poddał pod 
głosowanie wniosek formalny Radnej Pani Renaty Olszewskiej. 
 
Wniosek Radnej Pani Renaty Olszewskiej o skierowaniu projektu uchwały 
w sprawie zmiany do Uchwały Nr XVI/115/08 Rady Gminy Miłoradz z dnia 
29 marca 2008r. w sprawie wprowadzenia zasad odpłatności za korzystanie 
z przedszkola do prac w Komisji Społecznej w głosowaniu jawnym został 
przyj ęty jednogłośnie. 
 
w. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia. 
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Radny Pan Tadeusz Majewski wyraził opinię, Ŝe dobrą praktyką ze strony 
radnych w ostatnich latach jest troska o pracowników obsługi w naszych 
jednostkach organizacyjnych. Ma nadzieję, Ŝe taka tendencja będzie 
kontynuowana w najbliŜszych latach.  
Więcej uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/190/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie ustalenia najniŜszego wynagrodzenia w głosowaniu jawnym 
została przyjęta jednogłośnie. 
 
x. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2009 (zmiana I). 
 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik omówiła zmiany w budŜecie: 
RÓśNE ROZLICZENIA 
W rozdziale 75818 – Rezerwy ogólne i celowe zwiększa się plan rezerwy na 
inwestycję o kwotę 25.000zł jako wkład własny na realizację programów 
Odnowy wsi. 
POMOC SPOŁECZNA 
W rozdziale 85295 – Pozostała działalność zwiększa się plan wydatków na 
inwestycje o kwotę 25.400zł  na remont budynku na mieszkania socjalne. 
PRZYCHODY 
Zwiększa się plan przychodów z tytułu innych rozliczeń krajowych o kwotę 
50.400zł. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński wyjaśnił, Ŝe zwiększenie o 25.400zł na 
remont budynku na mieszkania socjalne w Miłoradzu, jest wynikiem 
dodatkowych prac jakie naleŜało wykonać aby przystosować mieszkania do 
zasiedlenia. 
 
Radny Pan Władysław Strąk wyraził opinię, Ŝe największe mieszkanie 
naleŜałoby przyznać osobie, która regularnie opłaca czynsz za mieszkanie. 
 
Radny Pan Tadeusz Majewski stwierdził, Ŝe w pełni zgadza się ze 
stanowiskiem Radnego Pana Władysława Strąka. 
 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński wyjaśnił, Ŝe największe mieszkanie jest 
zarezerwowane dla rodziny 8 osobowej, która ma zostać eksmitowana z 
dotychczasowego. To jedno mieszkanie spełnia wymogi ustawowe do 
przeprowadzenia eksmisji. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Obrady sesji opuścił Radny Pan Zbigniew Kaszuba. 
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Uchwała Nr XXII/191/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2009 (zmiana I) w głosowaniu 
jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
y. Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek odczytał 
projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr XX/167/08 z dnia 
20 grudnia 2008 roku w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 
2009 (zmiana I). 
Uwag nie wniesiono. 
 
Uchwała Nr XXII/192/09 Rady Gminy Miłoradz z dnia 6 marca 2009 roku 
w sprawie zmiany załącznika do Uchwały Nr XX/167/08 z dnia 20 grudnia 
2008 roku w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Miłoradz na rok 2009 
(zmiana I) w głosowaniu jawnym została przyjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9 
Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński w odpowiedzi na zapytania i interpelacje, 
poinformował, Ŝe w sprawie pisma o wytyczenie koperty dla osób 
niepełnosprawnych zostanie z pracownikiem przeprowadzona rozmowa. 
Wnioskujący o wydzielenie „koperty” zobowiązał się, Ŝe złoŜy podpisy 
mieszkańców, którzy poprą jego prośbę. 
W sprawie uzupełnienia ubytków w drodze na terenie sołectwa Gnojewo 
stwierdził, Ŝe w bieŜącym roku planuje się złoŜyć wniosek w tzw. programie 
Schetynówki, jeŜeli nasz projekt nie zostanie zakwalifikowany to zostaną 
podjęte działania aby w tym roku uzupełnić ubytki w drodze.  
W temacie odpłatności za korzystanie ze świetlic poinformował, Ŝe Pani 
dyrektor nie informowała wójta, proponuje aby Komisja Społeczna wraz z Panią 
Krystyną Jankowską pełniącą p.o. dyrektora GOKiS spotkali się wyjaśnili 
sporne kwestie. 
Wyłączenia prądu naleŜy zgłaszać bezpośrednio do Zakładu Energetycznego w 
Malborku. 
W sprawie kursowania autobusów w dni wolne od pracy, poinformował Ŝe 
przeprowadzono rozmowy z nowym zarządem Veolia – Tczew i przewoźnik 
twierdzi, Ŝe brak jest zainteresowania ze strony mieszkańców. 
W temacie złego stanu dróg gminnych wyjaśnił, Ŝe prowadzone są rozmowy z 
firmami celem pozyskania kruszywa na utwardzenie naszych dróg. 
Chodnik, który jest koło Zakładu Rolnego podlega gwarancji i jego uszkodzenie 
zostanie zgłoszone do Zarządu Dróg Powiatowych w Malborku. 
W sprawie pojemników do segregacji śmieci będą przeprowadzone rozmowy, 
obecnie SITA – Tczew wycofuje się z naszego terenu. 
Chodniki w Bystrzu są własnością starostwa. O złym stanie dróg powiatowych 
na bieŜąco jest informowany Zarząd Dróg Powiatowych w Malborku, który 
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skarŜy się na brak funduszy. Zobowiązali się, Ŝe najgorsze odcinki dróg będą 
„łatane”. 
W temacie zatrudnienia osób do obsługi świetlic, stwierdził, Ŝe decyzje 
personalne podejmuje dyrektor GOKiS, a osobę na świetlicę w Mątowach 
Wielkich dyrektor musi przyjąć, gdyŜ ta Pani skończyła urlop wychowawczy, co 
jest zgodne z Kodeksem pracy. 
W sprawie stanu technicznego autobusu przewoŜącego dzieci i młodzieŜ do 
szkół zostanie podjęta interwencja. 
Poinformował, Ŝe będzie kontynuacja połoŜenia płyt yomba na drodze gminnej 
w Mątowach Małych. 
W sprawie pozyskania ziemi z wałów wiślanych, stwierdził, Ŝe wały są 
własnością WZiR Gdańsk i do nich naleŜy zwrócić się o pozwolenie. 
 
Ad. 10 
Radny Pan Tadeusz Majewski stwierdził, Ŝe Sita – Tczew podniosła opłaty za 
wywóz śmieci do 30zł od rodziny miesięcznie. Zaczęto szukać innego odbiorcy 
śmieci i z Malborkiem wynegocjowano kwotę 20zł za miesiąc. 
 
Radna Pani Anna Grabowska poinformowała, Ŝe jeŜeli w gospodarstwie 
domowym jest jedna osoba opłata wynosi 12,79zł miesięcznie. 

Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński poinformował, Ŝe na terenie gminy zostały 
zamontowane nowe wyłączniki oświetlenia ulicznego. 

Z-ca Przewodniczącego Rady Gminy Pan Ryszard Bolek stwierdził, Ŝe w 
bardzo złym stanie technicznym są dwa odcinki dróg: Kończewice – Stara Wisła 
i Stara Wisła – Lisewo, na wymienionych odcinkach jest bardzo duŜy ruch 
samochodowy. 

Wójt Gminy Pan Tadeusz Biliński stwierdził, Ŝe na ww. odcinki starostwo ma 
przygotować wniosek do programu tzw. „Schetynówki”, który obejmowałby 
gminy Nowy Staw, Lichnowy i Miłoradz. 

Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska 
poinformowała, następna sesja jest planowana w kwietniu oraz aby radni do 
końca kwietnia złoŜyli oświadczenia majątkowe. 
 
Ad. 11 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Katarzyna Kostrzewa – Rzoska ogłosiła 
zakończenie obrad oraz podziękowała za udział w obradach XXII Sesji Rady 
Gminy Miłoradz. 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
 

Katarzyna Kostrzewa - Rzoska 


